
Protokół Nr IV/2003
z IV sesji Rady Miejskiej w Złotym Stoku odbytej

w siedzibie Rady Miejskiej w Złotym Stoku – Rynek 22
dnia   8  stycznia    2003 r.

Godz. rozpoczęcia 10.15, zakończenia: 15.45
 
Stan Rady: 13 radnych, obecni: 13 radnych, 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy
2. Barbara Tomasik-Korman – Sekretarz Gminy
3. Jan Roj – Przedstawiciel Rady Miejskiej SLD w Złotym Stoku
4. Mieszkaniec Złotego Stoku Pan ...
5. Sołtysi wg załączonej listy obecności.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego.
3. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia prawa użytkowania wieczystego działki nr 925

położonej w Złotym Stoku.
4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  referendum/odrzuceniu  wniosku

mieszkańców o przeprowadzenie referendum.
5. Zapytania i wolne wnioski.
6. Zamknięcie obrad.

Ad. 1 i 2
Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Tichanowicz o godz. 10.15 otworzył IV sesję
Rady Miejskiej IV. Po przywitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności
aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  13  radnych,  co  stanowi  kworum  pozwalające  na
podejmowanie  prawomocnych  uchwał.  Do  przedstawionego  porządku  obrad  Burmistrz
Miasta zgłosił następujące tematy:
1) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek diet oraz zasad na jakich przysługują diety

i zwrot kosztów podróży za udział w pracach organów gminy,
2) podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  stałej  w  przedszkolu

publicznym.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad wraz z dodatkowymi punktami.

Ad. 3
Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia prawa użytkowania wieczystego działki nr 925
położonej w Złotym Stoku.

Po zreferowaniu projektu uchwały przez Burmistrza i wyjaśnieniu wszystkich wątpliwości, Rada
Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IV/28/03 w sprawie przejęcia prawa użytkowania
wieczystego działki nr 925 położonej w Złotym Stoku.
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Ad. 4
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  stałej  w  przedszkolu
publicznym.

Po zreferowaniu projektu uchwały przez Skarbnika Gminy,  Rada Miejska jednogłośnie
podjęła  uchwałę  Nr  IV/29/03  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  stałej  w
przedszkolu publicznym.

Ad. 5
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odrzuceniu  wniosku  mieszkańców  o  przeprowadzenie
referendum.

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał wniosek Komisji ds. referendum która na
posiedzeniu dnia 2 stycznia 2003 roku wydała negatywną opinię nt wniosku Rady Miejskiej
SLD o przeprowadzenie referendum zapytaniem:
„Czy  jesteś  za  unieważnieniem  decyzji  Burmistrza  Miasta  Złoty  Stok  nr  BPG  –
7331/1/02  ustalającej  warunki  zabudowy  i  zagospodarowania  terenu  inwestycji
polegającej  na  budowie  zakładu  unieszkodliwiania  odpadów  przemysłowych  i
składowiska odpadów unieszkodliwionych w Złotym Stoku?”.
Stanowisko  tej  Komisji  wydane  na  podstawie  opinii  Radcy  Prawnego  uzasadniało,  że
przeprowadzenie  referendum  na  tak  postawione  zapytanie  będzie  prowadzić  do
rozstrzygnięć sprzecznych z prawem. 

Zabrał głos przedstawiciel RM SLD – Jan Roj, który stwierdził, że odrzuca opinię
prawną  sugerowaną  przez  komisję  ds.  referendum,  uważa,  że  wszystko  jest  zgodne  z
prawem. Zauważył, że intencje tego składowiska są niejasne. Była mowa tylko o tofleksie, a
z decyzji wynika, że firma może składować wiele innych odpadów. Druga sprzedana działka
dopuszcza jeszcze większą swobodę w składowaniu. Społeczeństwo nie zgadza się na takie
rozwiązania, a Rada nie może odrzucać wniosku ogółu.

Burmistrz stwierdził, że będzie robił wszystko dla zminimalizowania skutków tej inwestycji.

J. Roj stwierdził ponadto, że z prawnego punktu widzenia referendum nie ma obecnie sensu,
bo dotyczy tylko jednej działki, a sprzedane są już następne. Inicjatorzy referendum chcą
natomiast aby zaczął się jakiś proces rozmów o ochronie przyrody.

Z-ca Burmistrza stwierdził,  że cała procedura sprzedaży tej działki zawierała uchybienia,
m.in. nie była poprzedzona konsultacją społeczną. W drodze referendum nie można jednak
zmienić tej decyzji, można jedynie zasięgną opinii społeczeństwa. Są już dalsze etapy tej
inwestycji, teraz trzeba zdecydować:

1) czy Rada podejmie referendum z innym pytaniem?
2) czy  odrzucić  wniosek  o  referendum  i  scedować  sprawę   kontroli  i  nadzoru  na

Burmistrza?

Radny J. Wargacki zauważył, że wynik referendum jest  oczywisty, dlatego taniej będzie
zobowiązać  Burmistrza  do  pilnowania  zakresu  składowania  i  wspólnego  wypracowania
rozwiązań dla zmniejszenia skutków tego składowiska.

I. Sosnowski stwierdził, że:
- działki zostały już sprzedane,
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- jeśli  są  jakieś  interesujące  społeczeństwo  sprawy, zawsze  ludzie  są  na  sesji,  wtedy
nikogo nie było,

- decyzje były wydane prawidłowo,
- jeśli Rada zobowiąże Burmistrza aby sprawę unieważnił, to trzeba zabezpieczyć środki

na ewentualne odszkodowanie,
- prof.  Łętowski bardzo dużo opowiadał również Zarządowi Miasta, ale wszystko w w

bardzo mglistej formie ,
- jeśli chodzi o drugą działkę, to zniżka miała na celu rekultywacje terenu i Zarząd podjął

taką decyzję świadomie,

Radny J. Tichanowicz stwierdził, że ogłoszenie o sprzedaży działki 10/10 wisiało, ale na
tablicy wśród różnych ogłoszeń, dlatego nikomu nic nie mówiło. Wycena drugiej działki
była na 1 mln 300 tys. zł.  a  sprzedano ją  za 150 tys. zł.  i  Rada Miejska nic o tym nie
wiedziała, kwota nie przeszła przez budżet.
Jest zdania, że powinno się powołać zespół, by analizował i przeciwdziałał rozwinięciu się
tej działalności i jej kontroli.

I.Sosnowski stwierdził, że Burmistrz powinien obligatoryjnie dbać o gminę.

A. Kościółek zauważył, że obowiązkiem Burmistrza jest dbanie, aby to co jest realizowane
na terenie  gminy, było bezpieczne dla  środowiska.  Na sesji  rozmowa była o  tofleksie  i
trzeba się tego trzymać.

Burmistrz  stwierdził,  że  ma  obowiązek  dbać,  ale  nie  ma  obowiązku  odkręcać
wszystkich nieprawidłowych decyzji. Zauważył, że tofleks był przedstawiany na sesji, lecz
decyzja poprzedniego Burmistrza wykracza poza to, co było na sesji, zawiera więcej. Firma
miała składować nadwyżki tofleksu przed przekazaniem na podsadzki dla kopalni. Działka
miała być przeznaczona pod działalność magazynową, ale działalność magazynowa, to co
innego  niż  składowisko.  W  przyszłym  tygodniu  umówiony  jest  na  rozmowę  z
przedstawicielem DKE – widzi wyjście z tej sytuacji.

Z-ca Burmistrza poinformował, że raport oddziaływania na środowisko dla działki
10/10 oprócz tofleksu uwzględnia też: pierwiastki o następującym kodzie: 0,7; 0,8; 0,10; 10;
16-19. W swoich danych opiera się na wykazie Pana E. Salwacha. Przedstawił też dane dot.
składu i zastosowania tofleksu.

J.  Wargacki  stwierdził,  że  jako  jedyny radny był przeciwny. Przy podejmowaniu
decyzji  nt  działki  10/10  firma  zakupująca  tę  działkę  otrzymała  zniżkę  w  związku  z
koniecznością  przeprowadzenia rekultywacji  a  na  samą rekultywację  otrzymają środki  z
Unii Europejskiej.

Przedstawiciel  ds.  referendum  Jan  Roj  stwierdził,  że  Samorządowe  Kolegium
Odwoławcze odmówiło wszczęcia postępowania ze względów formalnych - RM SLD nie
była  stroną.  Faktem  jest  jednak,  że  społeczeństwo  nie  brało  udziału  w  debacie.
Poinformował przy tym, że ukonstytuował się Komitet Założycielski Stowarzyszenia mający
na celu ochronę środowiska.

Radny W.  Wieja  stwierdził,  że  referendum już  zostało  częściowo  rozstrzygnięte,
zebranymi podpisami. Dziwi się, że Zarząd, poprzednia Komisja Rewizyjna pozwalała, by
Burmistrz robił, co mu się podoba.
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Radny J. Wargacki zauważył, że Rada upoważniła Burmistrza do takiego działania.

Radny  A.  Kościółek  zauważył,  że  zadaniem  Burmistrza  jest  przypilnowanie  aby  nie
składowano innego składnika niż tofleks. Jeśli za działkę 10/10 można uzyskać większą
kwotę, to próbować ja odzyskać i sprzedać Panu Prof. Łętowskiemu za większe pieniądze.

Burmistrz wyjaśnił, że działka 10/10 będzie trudniejsza do odzyskania. W raporcie do tej
działki jest wiele nieprawidłowości, np. że POWiZ jest właścicielem. Miał w tym miejscu
powstać zakład badawczo-rozwojowy, tymczasem decyzja mówi co innego.

W związku z  wyczerpaniem dyskusji, Przewodniczący poddał  pod głosowanie przyjęcie
wniosku mieszkańców o przeprowadzenie referendum.

Rada Miejska większością głosów (2 za, 6 przeciw, 5 osób wstrzymało się od głosowania)
zdecydowała odrzucić wniosek mieszkańców o przeprowadzenie referendum.

W wyniku głosowania Rada Miejska również większością głosów (7 za, 6 wstrzymało
się  od  głosowania)  podjęła  uchwałę  Nr  IV/30/03  w  sprawie  odrzucenia  wniosku
mieszkańców o przeprowadzenie referendum.

Ad. 6
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek diet oraz zasad na jakich przysługują
diety i zwrot kosztów podróży za udział w pracach organów gminy.

Sprawę zreferował Burmistrz Miasta przedstawiając Radzie kalkulację kosztów podwyżki
oraz jej skutki.

Przewodniczący  Rady  zrezygnował  z  podwyżki  swojego  ryczałtu,  w  związku  z  tym
pozostaje on w wysokości 500 zł. miesięcznie.

Z dwóch zgłoszonych propozycji:
1) Przewodniczącego Rady -  40 za komisje, 60 zł.  za  sesję –  za głosowało 4 osoby,  2

wstrzymały się od głosowania,
2) Burmistrza i Radnej H. Głąb - 30 zł. za komisję, 60 zł. za sesję – za głosowało 7 osób

W związku z powyższym Rada Miejska zdecydowała, że stawki diet wynosić będą:
- 30 zł. za komisje, - 60,-zł. za sesje

- ryczałt dla przewodniczącego 500 zł.
- dieta dla sołtysów – 30 zł.

W związku z brakiem innych wniosków, Rada Miejska większością głosów (12 za, 1 osoba
wstrzymała się od głosowania) podjęła uchwałę Nr IV/31/03 w sprawie ustalenia stawek
diet  oraz  zasad  na  jakich  przysługują  diety  i  zwrot  kosztów  podróży  za  udział  w
pracach organów gminy.

Ad. 7
Zapytania i wolne wnioski.
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1) J. Ciućmak ponowił wniosek o pomoc Panu Tlarczykowi w podłączeniu pieca do komina
w budynku Laski 112.

2) S. Kozdrowiski:
- poruszył sprawę zaśmiecania terenu wokół cmentarza.
- wnioskował o branie pod uwagę tradycji akcentowania czasu świąteczno-

noworocznego,
3) J. Tichanowicz wnioskował o naprawę koszy na śmieci przy ul. Sienkiewicza.
4) W. Wieja wnioskował o:

- sporządzenie bilansu spraw rozpoczętych przez poprzedni Zarząd i ich stan prawny.
- informowanie mieszkańców o działaniach Rady Miejskiej,
- rozwiązanie sprawy progów zwalniających na ul. Wojska Polskiego,

5) H. Gawłowski ponowił wniosek o naprawę okien na przystanku PKS w Chwalisławiu.
6) H. Głąb wnioskowała o pilne postawienie wiaty przystankowej dla dzieci szkolnych z

Mąkolna.

Ad. 8
Zamknięcie obrad.

W z wyczerpaniem spraw, Przewodniczący o godz. 15.45 zamknął obrady.

         Przewodniczący Rady
Jerzy Tichanowicz
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